
Geachte raadsleden en raadsgriffier, 

 

Op 23 mei heb ik namens IVN, Valkenswaard-Waalre en  als contactpersoon in de gemeente Waalre 

voor de nationale Bomenstichting ingesproken in de oordeelsvormende raadsvergadering. 

Omdat ik maar een verkorte spreektijd heb gekregen en daarom niet mijn hele verhaal heb kunnen 

doen  treft U hierbij de complete door mij voorbereide en voor de duidelijkheid naderhand nog 

enigszins uitgebreide tekst aan. 

Ik verzoek U dit onderstaande gedeelte (cursief aangegeven)  op de gebruikelijke wijze toe te voegen 

aan de besluitenlijst van de bijeenkomst van 23 mei.  

 

 

                        Waalre, 23 mei 2017 

 

Aanwezige deelnemers aan deze oordeelvormende raadsbijeenkomst, 

 

Vanavond moet U een oordeel vormen over het voorstel van B&W om in te stemmen met het 

definitief ontwerp en beschikbaar stellen van het uitvoeringskrediet voor de herinrichting van de 

Markt in Waalre- Dorp. 

Ik sta hier met verschillende petten op, maar wel met een gezamenlijk belang: Dat als de Markt 

ergens begin volgend jaar is heringericht  de boomstructuur niet verzwakt maar juist versterkt is en 

dat in de tussentijd niet een aantal bomen in strijd met het door de raad vastgestelde 

bomenbeleidsplan en de APV (Algemeen Plaatselijke Verordening) ten onrechte is  gekapt. 

Bomenbeleidsplan en APV zijn naar onze mening bindend, zowel voor de gemeente als het om bomen 

in de openbare ruimte gaat als voor bomen die in particulier eigendom zijn.  

 

In het plangebied staan 82 bomen. 79 in de openbare ruimte en eigendom van de gemeente; 3  

monumentale bomen weliswaar op grond van de gemeente maar eigendom van een particulier. 

Bij de monumentale bomen ben ik als contactpersoon van de Bomenstichting in de gemeente Waalre 

wel  betrokken, maar het lijkt mij niet juist over het lot van deze bomen iets te zeggen. Dat  is 

vooralsnog een zaak tussen de gemeente en de particuliere eigenaar. 

 

Over de 79 bomen in de openbare ruimte. 

In de stukken die U door B&W voor de bijeenkomst van vanavond voor agendapunt 6 zijn aangereikt 

komt het woord “boom” of “boomstructuur” geen enkele maal voor. 

De gemeente Waalre beschikt over een uitstekend Bomenbeleidsplan, iets waar we in vergelijking 

met andere gemeenten trots op mogen zijn. 

Hierin staat in paragraaf 4.1.3. precies aangegeven hoe met bestaande bomen in boomstructuren en 

herinrichtingsplannen moet worden omgegaan. 

Alles op basis van een deugdelijk herinrichtingsplan. 

 

Aan de raad wordt gevraagd een uitvoeringskrediet beschikbaar te stellen uitsluitend op grond van 

een simpel “definitief ontwerp”.   B&W willen U als raad toch niet doen geloven dat dit schimmige 

plaatje een herinrichtingsplan is zoals bedoeld in het door de gemeenteraad vastgestelde 

Bomenbeleidsplan 2007. En dat U op grond hiervan  verantwoord 1 miljoen aan gemeenschapsgeld 

als krediet beschikbaar kunt stellen.  Wilt U het college op basis van deze summiere informatie het 

groene licht geven om de herinrichting van de Markt, bij wijze van spreken direct na 6 juni a.s., uit te 

voeren en dan als raad voor de rest van het proces buitenspel staan? 

 

Wij hebben vorige week van de gemeente een gedetailleerde tekening van het definitief ontwerp 

gekregen. Ik hoop dat U deze tekening ook gezien en goed bestudeerd hebt. 

Deze tekening geeft in elk geval meer duidelijkheid dan  het plaatje met nummer 2017-37-HvG 

Definitief-Ontwerp-Markt-10-05-17.jpg dat bij de raadsstukken voor vandaag zit. 



 

Alle bestaande bomen in het plangebied zijn afzonderlijk genummerd en in een Bomen Effect Analyse 

geanalyseerd. Hierbij is geconcludeerd dat de levensvatbaarheid van alle 79 bomen in de openbare 

ruimte zodanig is dat ze allemaal, eventueel met enkele maatregen op korte en lange termijn, 

tenminste gedurende 30 jaar te handhaven zijn en nu bij de herinrichting van de Markt in beginsel dus 

inpasbaar. 

 

Wij hebben echter gezien dat in het definitieve ontwerp aanzienlijk meer bomen aangeduid worden 

met “ te rooien” dan met “te (her)planten”. 

Voor ons is in elk geval duidelijk dat als dit ontwerp wordt uitgevoerd de boomstructuur rond de 

Markt niet wordt versterkt , zelfs niet behouden, maar juist wordt verzwakt. 

Dus als de wethouders  van Dijk en van Liempd volgend jaar de heringerichte Markt officieel in 

gebruik nemen door het aanzetten van de gevelverlichting we met zijn allen moeten constateren dat 

Waalre, en zeker de karakteristieke Markt, weer een beetje minder Groenfontein is geworden. 

Wilt U dit als raad? Wij als natuur- en milieuorganisatie, de Bomenstichting Nederland en 

ongetwijfeld ook vele burgers niet. Maar U beslist hierover. 

 

Op korte termijn vragen wij de gemeenteraad  om op 6 juni het uitvoeringskrediet nog niet 

beschikbaar te stellen maar het college eerst te vragen om te komen met een deugdelijk en goed te 

beoordelen herinrichtingsplan dat veel meer details bevat dan het nu gepresenteerde schimmige jpg-

plaatje.  Wat de bomen betreft dus met een lijst waar alle nu aanwezige bomen met nummer, soort 

en plaats staan vermeld; welke bomen worden gerooid en welke aantallen en soort worden herplant 

en op welke plaats. Graag daarbij ook de economische waarde van de bomen i.v.m. 

kapitaalvernietiging en een indicatie hoeveel geïnvesteerd wordt in nieuwe bomen. Dus alles conform 

het gemeentelijk bomenbeleidsplan en dus het staande beleid. 

Het is toch een kleine moeite om in het herinrichtingsplan een afzonderlijke notitie op te nemen hoe 

omgegaan wordt met de bestaande bomen. Het stroomschema op pagina 44 van het 

Bomenbeleidsplan is hiervoor een prima middel.  

 

Wij maken ons grote zorgen hoe de gemeente (lees B&W) met de boomstructuur  op de Markt wil 

omgaan. 

Wij vinden:  geen bomen kappen voordat de raad heeft besloten dat dit mag op grond van een 

deugdelijk herinrichtingsplan. Het raadsbesluit heeft  in dit geval  dezelfde doorwerking als een 

kapvergunning voor particulieren.  

 

Mocht na de raadsvergadering van 6 juni hierover nog geen duidelijkheid bestaan dan zullen wij als 

rechtspersoon (in eerste instantie IVN, Valkenswaard-Waalre en wellicht met ondersteuning van de 

Bomenstichting) waarschijnlijk bij de daarvoor aangewezen instantie een procedure moeten 

aanspannen op grond van het Bomenrecht en vanwege een door de gemeente Waalre ( lees 

gemeenteraad) onzorgvuldig genomen besluit. Hierbij zullen wij tevens vragen om een Voorlopige 

Voorziening. 

Natuurlijk hopen wij dat het niet zover komt. Het duurzaam behoud  van de bomen en het versterken 

van de boomstructuur in de openbare ruimte vinden wij echter dermate belangrijk dat het voor ons 

onacceptabel is dat de gemeente Waalre hier onzorgvuldig, in strijd met het in 2007 door de 

gemeenteraad vastgestelde Bomenbeleidsplan en wellicht zelfs in strijd met wet- en regelgeving, mee 

omgaat.  

 

IVN, Valkenswaard-Waalre 

Bomenstichting Nederland    

 

23 mei 2017 

P.J. (Ton) Remmen 



Na het inspreken op 23 mei hebben wij tot onze grote verbazing door een artikel in het Eindhovens 

Dagblad kennis kunnen nemen van het onderstaande (cursief aangegeven) 

Wij weten niet of de citaten in de krant journalistieke vrijheden zijn of werkelijke uitspraken van de 

wethouders. Wij vinden ze in elk geval inhoudelijk onjuist en de manier waarop opportunistisch en 

enigszins onbehoorlijk. Jammer dat de wethouders niet vóór of tijdens de raadsbijeenkomst van 23 

mei met deze boude uitspraken durfden te komen. Dat was voor de raad en ook voor ons als 

belanghebbende burgers wel verhelderend geweest. 

Als nette organisatie reageren wij (IVN, Valkenswaard-Waalre) niet middels een ingezonden brief op 

stukken in de regionale pers (Eindhovens Dagblad, de Schakel) die zaken van het gemeentebestuur 

van Waalre  (college van B&W of gemeenteraad)  betreffen. Wij geven liever een directe reactie aan 

de democratisch gekozen gemeenteraad en die treft U hierbij aan. Beschouw het maar als een extra 

gedeelte van ons inspreken op 23 mei j.l. (moet kunnen volgens de gemeentelijke 

Inspraakverordening). 

Wij laten het aan de griffie over of en hoe de gemeenteraad van onze reactie op de hoogte wordt 

gebracht: In combinatie met bovenstaande gedeelte dat ik op 23 mei heb ingesproken of separaat als 

ingekomen stuk. 

 

 

          Waalre, 28 mei 2017 

Geachte raadsleden, 

  

In het Eindhovens Dagblad van 24 mei 2017 (digitaal)en 26 mei 2017 (op papier) lezen wij dat 

Wethouder Paul van Liempd van mening is dat volledige en dus 1:1  compensatie van  het aantal 

bomen dat bij de herinrichting van de Markt in Waalre-Dorp gekapt zal worden  door middel van 

herplant van nieuwe bomen op de Markt of elders in Waalre niet verplicht is. Waar baseert de 

wethouder dit op? Hij moet echt nog maar eens goed kijken naar het door de gemeenteraad 

vastgestelde Bomenbeleidsplan en meer in het bijzonder de Inleiding op pagina 6 en 7 en hetgeen op 

pagina 44 en 45 (paragraaf 4.1.3) wordt gezegd over “bestaande bomen, boomstructuren en 

herinrichtingsplannen”. Of voelt de wethouder zich niet gebonden aan het uitvoeren van het 

Bomenbeleidsplan en heeft hij lak aan wat democratisch in de gemeenteraad aan beleid is 

vastgesteld.  

Wethouder José van Dijk maakt het in het Eindhovens Dagblad  nog bonter:”Kwaliteit staat 

voorop”zegt zij: “Wij hebben liever één goede boom dan drie slechte”. Wij vragen ons af: “Wie is wij”? 

Kent de arrogantie van een bestuurder in Waalre nog wel grenzen? 

Bovendien “goed” of “slecht” zijn relatieve begrippen, zeker als het gaat om het beschermen of het 

vernietigen van ecologische waarden, met name de natuurwaarden. Dat geldt nog in versterkte mate 

voor door velen als “waardevol” ervaren bomen rondom de Markt in Waalre-Dorp.  

In de door een gerenommeerd bureau in februari 2017 uitgevoerde Bomen Effect Analyse van de 82 

bomen rondom de Markt in Waalre is gebleken dat de conditie van een aantal bomen weliswaar 

verminderd is maar dat ze met betrekkelijk eenvoudige maatregelen gedurende tenminste 30 jaar te 

handhaven zijn. Alle bomen kunnen qua levensvatbaarheid  bij de herinrichting van de Markt in 

Waalre-Dorp ingepast worden en het jaar 2050 halen. 

Het is niet chique om te gissen naar de leeftijd van een dame. Zeker is wel dat de statistische 

levensverwachting van de wethouder  zodanig is dat ze blij mag zijn als ze 2050 haalt. 

Haar politieke en bestuurlijke leven zal in elk geval wel veel korter zijn, wellicht maar tot 2018.   

Als het om de bomen op de Markt in Waalre-Dorp gaat doen de wethouders in elk geval uitspraken 

die niet getuigen van enige kennis van zaken, laat staan betrokkenheid. Wij als natuurbeschermers 

vinden ze onverantwoord. 

 

28 mei 2017. 

P.J. (Ton) Remmen     


